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Výbor pro výchovu a vzdělávání ZHMP 
 

zápis z jednání ze dne 10. 2. 2022 

 

 

Jednání Výboru pro výchovu a vzdělávání ZHMP (dále jen „Výbor“) se uskutečnilo od 13.00 

hod. v zasedací místnosti Nová Rada budovy Nové radnice MHMP. 

Jednání řídila předsedkyně Výboru Ing. Mariana Čapková, MBA. 

 

Přítomní členové Výboru: 

Ing. Mariana Čapková, MBA 

Mgr. Jan Čižinský 

Mgr. Karel Hanzlík 

Mgr. Jiří Koubek 

Ing. Ivan Pilný  

RNDr. Marcela Plesníková  

Mgr. Jakub Stárek 

 

Omluveni:  
Ing. Pavel Hájek 

PhDr. et Mgr. Kryštof Kozák, Ph.D. 

Bc. Michaela Krausová 

Mgr. Jiří Růžička 

 

Hosté:  

Mgr. Lenka Němcová, ředitelka odboru školství, mládeže a sportu (SML) MHMP 

Ing. Alice Mezková, zástupkyně ředitele MHMP pro sekci služeb občanům 

Mgr. Luboš Čuta, vedoucí oddělení volného času odboru SML MHMP 

 

 

Tajemnice: 

Mgr. Radana Mrázková 

 

 

Program: 

 

1. Zahájení, schválení programu a volba ověřovatele zápisu, schválení zápisu z minulého 

jednání 

2. Souhrnná informace o tiscích schválených Radou HMP na jejím 1. - 4. jednání 

3. Tisky, které budou předloženy k projednání na zasedání ZHMP: R-43014 (k návrhu na 

uzavření Dodatku č. 1 k veřejnoprávní smlouvě o poskytnutí dotace Diakonii ČCE) 

4. Školské rady – schválení nových členů ŠR za zřizovatele 

5. Informace – Pilotní projekt „Příměstské tábory pro děti s odlišným mateřským jazykem 

(OMJ)“, pořádané pražskými Domy dětí a mládeže (DDM) – Mgr. Luboš Čuta, vedoucí 

oddělení volného času odboru SML MHMP 

6. Různé  

7. Diskuze a závěr  
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1. Zahájení, schválení programu a volba ověřovatele zápisu 

 

Jednání zahájila úvodním slovem předsedkyně Výboru Ing. Mariana Čapková, MBA, ve 13.10 

hodin. 

Přítomno bylo 7 členů Výboru. Výbor byl usnášeníschopný. 

 

Předsedkyně předložila ke schválení program jednání. K navrženému programu nebyly 

vzneseny žádné připomínky, proto Ing. Čapková požádala o hlasování ke schválení programu 

jednání. 

 

Hlasování: pro – proti – zdržel se 

              7 – 0 – 0 

Program jednání byl schválen. 

 

Ověřovatelem zápisu z jednání byl navržen Mgr. Jiří Koubek. 

 

Hlasování: pro – proti – zdržel se 

             7 – 0 – 0 

Návrh byl schválen. 

 

Výboru byl předložen ke schválení zápis z minulého jednání.  

K zápisu nebyly vzneseny žádné připomínky. 

 

Hlasování: pro – proti – zdržel se 

  7 – 0 – 0 

Zápis z minulého jednání Výboru byl schválen. 

 

 

2. Souhrnná informace o tiscích schválených Radou HMP na jejím 1. - 4. jednání 
 

Předsedkyně Výboru Ing. Mariana Čapková otevřela rozpravu k předložené souhrnné informaci 

o materiálech projednávaných na 1. - 4. jednání Rady HMP.  

Do rozpravy se nikdo z členů nepřihlásil. 

 

Výbor vzal předloženou souhrnnou informaci o tiscích projednaných na 1. - 4. jednání RHMP 

na vědomí. 

 

 

3. Tisky, které budou předloženy k projednání na zasedání ZHMP: R-43014 (k návrhu na 

uzavření Dodatku č. 1 k veřejnoprávní smlouvě o poskytnutí dotace Diakonii ČCE) 

 

Předsedkyně Výboru uvedla, že jedná o prodloužení termínu využití investiční individuální 

účelové dotace ve výši 5000 tis. Kč na rekonstrukci a dostavbu budovy Mateřské školy a 

základní školy speciální Diakonie ČCE, Praha 4 - Michle, V Zápolí 1250/21, která byla 

Diakonii Českobratrské církve evangelické schválena Zastupitelstvem hl. m. Prahy usnesením 

č. 29/114 ze dne 9. 9. 2021. Subjekt požádal o prodloužení termínu realizace do 30. 6. 2023. 

 

Do rozpravy se žádný člen Výboru nepřihlásil. Předsedkyně navrhla usnesení. 
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Usnesení:  

Výbor souhlasí s předloženým tiskem a navrhuje ZHMP projednat ho a schválit v předloženém 

znění. 

 

Hlasování: pro – proti – zdržel se 

  7 – 0 - 0 

Návrh byl schválen. 

 

 

4. Školské rady – schválení nových členů ŠR za zřizovatele 

 

Předsedkyně Ing. Čapková předložila členům návrhy na obsazení zbývajících školských rad. 

Na základě dohody přítomných členů Výboru byla jmenovitě obsazena jednotlivá volná místa.  

Poté předsedkyně Výboru navrhla k tomuto bodu usnesení. 

 

Usnesení: 

Výbor souhlasí s předloženými návrhy na obsazení míst zástupců zřizovatele ve školských 

radách dle upraveného seznamu. 

 

Hlasování: pro – proti – zdržel se 

  7 – 0 - 0 

Návrh byl schválen. 

 

 

5. Informace – Pilotní projekt „Příměstské tábory pro děti s odlišným mateřským jazykem 

(OMJ)“, pořádané pražskými Domy dětí a mládeže (DDM) – Mgr. Luboš Čuta, vedoucí 

oddělení volného času odboru SML MHMP 

 

Mgr. Luboš Čuta informoval přítomné o tisku, na jehož základě hlavní město rozděluje mezi 

třináct Domů dětí a mládeže (DDM) téměř 18 milionů korun na podporu aktivit pro děti a 

mládež, zajišťovaných pražskými DDM. V letošním roce budou finanční prostředky rozděleny 

mezi výjezdové a příměstské tábory, volnočasové kluby, soutěže, dětské parlamenty, 

společenské akce, projekt Sportuj po škole za školou, vzdělávání seniorů a další vzdělávání 

pedagogických pracovníků. V uvedené podpoře je také nově zahrnuta částka 62 tisíc korun, 

která je určena na uspořádání dvanácti letních příměstských táborů pro děti s odlišným 

mateřským jazykem (OMJ). Jedná se o pilotní projekt, který plynule navazuje na aktivity domů 

dětí a mládeže spojené s integrací a sociální inkluzí příslušníků různých národnostních menšin. 

Pro děti bude připraven tradiční program příměstského tábora, který bude pod supervizí 

Integračního centra Praha.  Mgr. Čuta uvedl, že projekt vychází hlavně ze zkušeností DDM 

Modřany, jehož pracovníci se problematice samostatné nabídky aktivit pro děti s OMJ 

dlouhodobě věnují. Tyto aktivity podporují děti s odlišným mateřským jazykem v osvojování 

českého jazyka, pomáhají jim lépe se orientovat v České republice a těší velkému zájmu dětí i 

rodičů cizinců. 

Mgr. Němcová poté doplnila některé obecné informace ke vzdělávání dětí s odlišným 

mateřským jazykem v rámci pražských škol a připomněla, že hlavní město dává na toto 

vzdělávání nemalé finanční prostředky nad rámec státní podpory. 

 

Předsedkyně Výboru poděkovala za prezentaci a přikročila k dalšímu bodu programu. 
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6. Různé  

 

Ředitelka odboru SML Mgr. Lenka Němcová doplnila písemnou informaci o naplněnosti 

středních škol zřizovaných hlavním městem (s výjimkou škol speciálních), kterou odbor SML 

vypracoval pro členy Výboru na základě žádosti Mgr. Jiřího Růžičky.  

Mgr. Jakub Stárek k tomuto tématu uvedl, že vzhledem k tomu, jaká je nyní situace 

s naplněností základních škol, čeká za 3 – 4 roky střední školy podobný scénář. 

Mgr. Němcová konstatovala, že situace na středních školách je horší o to, že zákon neumožňuje 

určit u těchto škol spádovost a pražské střední školy se tak plní studenty ze Středočeského kraje, 

pro které je Praha dobře dopravně dostupná. Uvedla, že zhruba 30 % žáků ve třídách těchto 

škol není z Prahy. 

V návaznosti na uvedené informace proběhla poté diskuse se zástupci Magistrátu hl. m. Prahy 

i jednotlivých zastoupených městských částí k volným kapacitám budov pro střední i základní 

školství, ze které vyplynulo, že hlavní město ani městské části takovými prostory momentálně 

nedisponují, a to ani pro vlastní potřebu. 

Ing. Ivan Pilný v této souvislosti zmínil nová pravidla pro developerskou výstavbu s tím, že než 

procentní finanční plnění jako příspěvek na občanskou vybavenost, bylo by lépe developery 

zavázat přímo k výstavbě škol. 

Na závěr ředitelka Mgr. Němcová informovala o tom, že se v poslední době projevil zhoršený 

psychický stav dětí, což u některých vedlo k sebepoškozování a dokonce i k několika 

sebevraždám. Zmínila, že ve spolupráci s pedagogicko-psychologickými poradnami připravují 

pro školy metodiku, jak v těchto situacích postupovat, a chtějí v této oblasti proškolit všechny 

ředitele. Více k tomuto tématu sdělí na příštím jednání Výboru odbornice z praxe. 

 

 

7. Diskuze a závěr 

 

Do diskuze se již nepřihlásil žádný člen Výboru. 

Předsedkyně Výboru Ing. Mariana Čapková na závěr poděkovala všem přítomným za účast a 

ukončila jednání ve 14.00 hod. 

 

 

 

 

 

………………………………………………… 

Ing. Mariana Čapková, MBA, předsedkyně Výboru pro výchovu a vzdělávání ZHMP 

 

 

 

 

 

………………………………………………… 

Mgr. Jiří Koubek, ověřovatel zápisu 
 

 

 

 

 

 

Zapsala: Mgr. Radana Mrázková, tajemnice Výboru pro výchovu a vzdělávání ZHMP 


